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Applicants should complete an Online Application on our website（tju.at0086.cn/student）
according to the application schedule. Applicants should fill in the application information online 

and upload the application documents.

Founded in 1895, Tianjin University (TJU) is the oldest institution of higher education in the modern history 
of China. TJU has been selected as one of the first universities of Project 211 and Project 985 and the Class 
A universities of Global Tier-1 University Initiative in China. With regard to global accreditation, TJU ranks 
among top 10 universities in 2021 Airuishen Alumni Network Chinese University Rank and 49 in 2022 U.S. 
News World University Rank in Asia. 

Applicants shall be  non-Chinese citizens with a valid passport, and the conditions set by 
the Document No. 12 (2020) of Ministry of Education of the PRC should be met.

Applicant should hold a high school diploma and be under the age of 30. Applicants who are still 
under the age of 18 as of September 1st, 2022 must submit the original guardian certificate issued 
by the Tianjin District Notary Office, and the Guardian must be a permanent resident of Tianjin.

Language Proficiency Requirements:
Chinese-taught programs applicants need to submit HSK certificates. A minimum requirement of 
HSK4 (Score 195 or above) for Engineering/Science or HSK5 (Score 180 or above) for business/liberal 
arts is needed. (HSK results are not compulsory for applicants whose mother tongue is Chinese or 
have gone through their high school education where the medium of instruction was in Chinese.)
English-taught programs applicants need to submit English proficiency certificate (English native 
speakers are exempted). TOEFL: no less than 80, IELTS: no less than 6.0.

Applicants have good conduct, good physical and mental health, and be willing to abide by the 
laws and regulations of China and Tianjin university.

Qualification of Applicants

How to Apply

*Due to the limited quota of scholarships, students who want to apply for 
scholarships must submit applications before April 15th, 2022.

Application 
Period:

Oct 15th, 
2021-Jun 15th, 

2022

Admission 
results will be 
announced in 

early July, 2022.

Time of 
Enrollment : 

Early 
September,2022



                                                                                               Program  
Building Environment & Energy Application Engineering

Data Science and Big Data Technology

Mathematical finance

Applied Chemistry

Chinese Language (Cross-border Ecommerce Direction) 

Business Chinese

Chinese (For International Students)

Geography

Fine Chemical Engineering

Smart Grid Information Engineering

Artificial Intelligence

Marine Science

Synthetic Biology

Chemical Engineering (IchemE Accredited)

Electronic Science and Technology

Computer Science and Technology

Software Engineering

Measuring & Controlling Technologies & Instruments

Hydraulic Engineering

Tianjin University currently offers 64 undergraduate programs, most of them are 4-year full-time study 
(except for the program of architecture which requires 5 years).
The programs are usually delivered in Chinese, while Chemical Engineering (IChemE Accredited), 
Environmental Science, Environmental Engineering and Pharmaceutical Science could be taught in English. 

Catalogue of Programs

Food Science and Engineering

Logistics Engineering Smart Supply Chain & Operation Management)

Finance

Applied Physics

Mathematics and Applied Mathematics

Pedagogy

Pharmaceutical Science

Environmental Science

Environmental Engineering

Materials Science and Engineering

Materials Forming and Control Engineering

Functional Materials

Information Management and Information System

Industrial Engineering

Project Management

Business Administration

Financial Management

Electronic Business

Harbor, Coastal and Offshore Engineering



Naval and Ocean Engineering

Architecture

Mechanical Design, Manufacture& Automation

Energy and Power Engineering

Engineering Mechanics

Industrial Design

Biomedical Engineering

Electronic Science and Technology (Optoelectronics Direction)

Optoelectronic Information Science and Engineering

Electrical Engineering and Automation

Automation

Electronic Information Engineering

Internet of Things Engineering

Communication Engineering

Integrated Circuit Design and Integrated System

Chinese language & Literature

Law

Biological Science

Marine Technology

Civil Engineering

Processing Equipment and Control Engineering

Biological Engineering

Pharmaceutical Engineering

The programs in red could be delivered in English（ Pharmaceutical Science could be taught in English only）.



*Applicants shall guarantee all the information and application documents submitted in this application are authentic and 
accurate, otherwise they will be disqualified from admission. 
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Application Documents
Scan of original high school diploma or original notarized diploma. ( Scan of pre-graduation certificate 
is required if the applicants have not gained certificate. Please resubmit the original highest diploma or 
original notarized diploma before registration).

Scan of notarized copy of the high school academic transcripts or scan of international standardization 
test results  (such as SAT/ACT/A-Level/AP/IB etc.) .

Photocopy of passport within the validity period.
Applicants who have immigrated to other countries or whose parent is a Chinese national should 
provide proof of time for naturalization, proof of renunciation of Chinese nationality and a visa record of 
recent four years.

Proof of Chinese or English proficiency   (For specific requirements, please refer to Qualification of 
Applicants) .

Study Experience Resume (The start and end time of each education experience must be uninterrupted, 
and education level should start from senior high school). 

Personal statement or study plan  (600 words at least ) .

Photocopy of foreigner physical examination form .

Applicants who are now in China must submit scan of Photocopy of Visa and Transfer Certificate from 
present school.

Applicants who are not in China at present must submit scan of Certificate of Non-Criminal Records (Fresh 
high school graduates are required to submit a certificate that shows the applicant's good record of 
conduct and performance in school, issued by their respective high schools) .

Other attachments
Applicants for architectural majors are requested to submit five sketches of the applicants’ own works.
Self-finance or Tianjin university scholarship applicants  shall provide Certificate of Bank saving or 
Income Certificate of Financial Guarantor.
Applicants who are still under the age of 18 as of September 1st, 2022 must submit the original guardian 
certificate.
Certificate of award etc.



Application Fee: RMB 420 (No need to pay at application stage)

Tuition Fees: General major:RMB 16,600/year(Taught in Chinese);
RMB 20,000/year(Taught in English);
Special Major: RMB 26,000/year (Architecture/Software Engineering)

Accidental Injury and Hospitalization Insurance: RMB 800/year 

Accommodation on Weijin Road campus: RMB 60/day per person for single 
rooms, RMB 50/day per person for twin rooms. Accommodation on Peiyang 
Park campus: RMB 40/day per person for single rooms. 

Note: All the above fees are non-refundable once paid.

Scan the QR-Code for more information about studying at TJU.

International Admissions Office, School of International Education, Tianjin University
Address: 92 Weijin Road, Nankai District, Tianjin, China

Zip code: 300072
Tel: +86-22-27406691    
Fax: +86-22-27406147

E-mail: undergraduate@tju.edu.cn
Website: http://sie.tju.edu.cn/en/, www.tju.edu.cn

Contact Information

Costs 
(Unit: RMB Yuan)
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Scholarships

Chinese Government Scholarship (Type A) (for Chinese-taught Programs only)
Applicants shall apply through Chinese Embassy or Consulate in the home 

country. For contact information of Chinese embassies/consulates, please visit 
the website of Ministry of Foreign Affairs of the People’s Republic of China. 
https://www.fmprc.gov.cn/mfa_eng/

When filling out the Chinese Government Scholarship Application Form,please list 
Tianjin University as your Preferences of Institute I. We would like to suggest applicants 
applying to Chinese Embassy or Consulate after getting Pre-admission Letter.

Qiushi Scholarship/Tianjin University Scholarship/Tianjin University Scholarship 
in Chemical Engineering
Applicants are required to fill in and sign the relevant application form before 
uploading a scanned copy of the document onto the "Others" section of the online 
application platform(tju.at0086.cn/student) .

For more information about scholarships, please visit: http://sie.tju.edu.cn/en/jxj/zgzfjxj/



2022年天津大学
国际学生（本科生）招生简章



申请人资格

申请办法

天津大学始建于 1895 年，是中国第一所现代大学。作为中国政府 “211”、“985”工程首批重点

建设大学和“世界一流大学建设”A类高校，天津大学在2021年艾瑞森中国大学校友会排名中位列前十名，

在 2022 年 U.S. News 世界大学亚洲地区排名中位列第 49 位。
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非中国籍公民，且符合教育部教外函〔2020〕12 号文件要求。

18-30 周岁，高中毕业。截至 2022 年 9 月 1 日仍未满 18 周岁的申请人，需提交由天津地区公证

处出具的监护人公证书原件，监护人必须是具有天津常住户籍居民。

语言能力：

申请理工科专业中文授课者，汉语水平需达到 HSK 四级 195 分或以上，申请商科、文科专业中文

授课者，汉语水平需达到 HSK 五级 180 分或以上（母语为汉语或高中阶段使用汉语教学的申请者，

经我校认定，可免除提供 HSK 成绩）；

申请英文授课者，英语水平需达 IELTS6.0 或 TOEFL80 分以上（我校认定的英语母语国家申请人

可豁免）。

申请人品行良好、身心健康，愿意遵守中国的法律法规及天津大学规章制度。

申请人应在天津大学规定的时间内登录天津大学国际学生管理系统

（网址：tju.at0086.cn/student），注册并填写申请信息，上传所需申请材料。

录取结果
公布时间

2022 年 7 月初

备注：由于奖学金名额有限，请申请奖学金的同学在 2022 年 4 月 15 日前提交申请

申请时间
2021 年 10 月 15 日

-2022 年 6 月 15 日 

入学时间
2022 年 9 月初



专业设置

建筑环境与能源应用工程

数据科学与大数据技术

金融数学

应用化学

汉语言 + 跨境电商微专业

汉语言（商务汉语方向）

汉语言

地理学

精细化工

智能电网信息工程

人工智能

海洋科学

合成生物学

化学工程与工艺

电子科学与技术（微电子）

计算机科学与技术	

软件工程

天津大学现有 64 个本科专业。本科生学制为 4 年（建筑学专业为 5 年），多数专业采用中文教学，

化学工程与工艺、环境科学、环境工程、药物科学 4 个专业可英文授课（其中药物科学仅提供英文授课）。 

	                          专业名称

测控技术与仪器

水利工程

食品科学与工程

物流工程（智慧供应链与运营管理）

金融学

应用物理学

数学与应用数学

教育学

药物科学

环境科学

环境工程

材料科学与工程

材料成型及控制工程

功能材料

信息管理与信息系统

工业工程

工程管理



工商管理

财务管理

电子商务

港口航道与海岸工程

船舶与海洋工程

建筑学

机械设计制造及其自动化

能源与动力工程

工程力学

工业设计

生物医学工程

电子科学与技术（光电子技术方向）

光电信息科学与工程

电气工程及其自动化

自动化

电子信息工程

物联网工程

通信工程

集成电路设计与集成系统

汉语言文学

法学

生物科学

海洋技术

土木工程

过程装备与控制工程

生物工程

制药工程

* 标红色的专业可以英文授课（其中药物科学专业仅英文授课）。



备注：申请者应保证所提供的申请信息及申请材料的真实与准确，否则，将被取消入学资格。
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上传申请材料清单

高中毕业证书原件或公证原件扫描件（应届高中毕业生由本人所在学校出具预计毕业证明，被录

取后需补交高中毕业证书原件或公证件的原件）。

高中阶段全部课程成绩单的原件或公证件原件的扫描件；或国际通行标准化测试成绩（如 SAT/

ACT/A-Level/AP/IB 等）的扫描件。

护照首页扫描件（有效期内的普通护照）；对原为中国公民、后加入外国国籍申请者，或持外国

护照但父母一方或双方为中国公民的申请者，需提供入籍时间证明，放弃中国国籍证明以及近四

年签证记录。

汉语或英语能力证明（具体要求请见申请资格）。 

自高中起时间连续的学习经历简历。

个人陈述或学习计划（600 字以上）。

《外国人体格检查表》。

已在华学习的申请者需提交护照签证页和目前所在学校开具的同意转学证明。

无犯罪记录证明（应届毕业生可提交在校表现良好证明）。

其他附件（如申请学习建筑类专业的学生需提交五幅素描作品的扫描件、自费及天津大学奖学金

申请人需提供银行开具的存款证明或其经济担保人的工作收入证明、未满 18 岁的提供监护人公证

书、获奖证明等）。

奖学金

中国政府奖学金（Type A）（仅限中文授课）

申请者须直接通过当地大使馆或总领馆提交申请，中国驻外使领馆的联系方式，请通过中国

外交部网站进行查询。https://www.fmprc.gov.cn/web/

填写《中国政府奖学金申请表》时，须在“申请院校”的第一志愿处填写“天津大学”。建

议申请者在确认获得预录取资格后，再向驻外使领馆提出申请。

求是奖学金 / 天津大学奖学金 / 天津大学化工专项奖学金

申请者请填写申请表并上传至天津大学在线申请系统（tju.at0086.cn/student）的“其他”栏目。

关于更多奖学金信息，请点击：http://sie.tju.edu.cn/jxj/zgzfjxj/



更多资讯，请关注“留学天大”微信公众号

天津大学国际教育学院招生办公室

地址：天津市南开区卫津路 92号

邮编：300072

电话：+86-22-27406691

传真：+86-22-27406147

邮箱：undergraduate@tju.edu.cn

网址：http://sie.tju.edu.cn/；www.tju.edu.cn

费用

报名费：420 元（申请时无需缴纳）；

各学科及各项目学费标准，一般专业：16,600 元 / 年（中文授课），20,000 元 / 年（英文授课）；

其他专业：26,000 元 / 年（建筑 / 软件工程）；

意外伤害及住院医疗保险费：800 元 / 学年；

住宿费：卫津路校区（单人间 60 元 / 天，双人间 50 元 / 天）、北洋园校区（单人间 40 元 / 天）。

备注：以上所有费用，一经缴纳，不予退还。

（以人民币元计算）



Admission to Doctoral 
Programs of 
Tianjin University 2022



Mechanics Engineering     
Optical Engineering
Instruments Science and Technology
Management Science and Engineering	

 2021 CUAA.NET Chinese Universities Top 10

 U.S.NEWS 2022 World University Ranking in  Asia 49

 QS 2022 World University Ranking  334

Established in 1895, Tianjin University(TJU) is the first modern university in China and has been an 
academic leader in research and teaching, living up to the university motto of Seeking Truth from Facts.
In 1959, TJU became one of the first National Key Universities and in later years was among the first group 
of universities to be included in the Project 211/985 and the Double First Class Initiative.

In the 2018 National Discipline Assessment organized by Ministry of Education (MoE), 14 TJU subjects 
ranked level A among 25 subjects participating in the evaluation. 

Up to now, TJU has 12 disciplinary areas entering the 1% Essential Science Indicator (ESI) Rankings.

About TJU

University Rankings

Academic Strengths

Chemical Engineering 
and Technology

A+ (Top 2%) A (Top 2%-5%)  

Chemistry
Materials Science		
Engineering

Geosciences
Physics
Agricultural Science
Biology and Biochemistry
Computer Science
Pharmacology & Toxicology
Environmental Science and Ecology	
Social Science
Clinical Medicine

1%

1‰



Applicants must be non-Chinese citizens. 

Applicants must hold Master Degree and be under the age of 40.

Language Proficiency Requirements.

Applicants should complete the Online Application Process on the International Student Service System 
(ISSS Website: tju.at0086.cn/student) according to the application schedule. 
Application Period: October 15, 2021 - June 15, 2022
Interviews will be arranged from April to July 2022 (The specific time will be notified).
Admission results will be announced in July, 2021.
Time of Registration: Early September, 2022

* For detailed information of documents required, please refer to Online Application (tju.at0086.cn/student). Applicants shall 
guarantee all the information and application documents submitted in this application are authentic and accurate, otherwise they 
will be disqualified from admission.

        Discipline Category/	 Chinese-instructed 	       English-instructed
     Language of Instruction	        Programs	             Programs	 	

     Science and Engineering 	      HSK-4 195	       IELTS 6.0/TOEFL 80

      Liberal Arts and Business  	      
HSK-5 180

	       
             Management		        	         ——

Qualifications

How to Apply
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Register an 
application 

account
Fill in 

application 
information

Upload 
required 

documents Submit 
application



Tianjin University (TJU) offers Doctoral Degree Programs in 122 majors from 22 schools for international 
students, most majors are delivered in Chinese, among them 51 majors are instructed in English.

*For more information about all doctoral majors instructed in English,please visit the official website.

2022 Doctoral Programs

Some Majors instructed in English

Applied Chemistry (Pharmaceutical Science Direction)

Architecture

Biomedical Engineering

Chemical Engineering

Chemistry

Circuit and System

Civil Engineering

Computer Software and Technology

Information and Communication Engineering

Material Process Engineering

Material Science

Mathematics

Mechanical Engineering

Medical Physics

Polymer Materials Science and Engineering

Hydraulic Engineering

Control Science and Engineering

Electrical Engineering

Engineering Thermo-physics

Environmental Engineering

Software Engineering

Structural Engineering

Solid Mechanics

Urban Planning



Material Process Engineering

Mathematics

Mechanical Engineering

Medical Physics

Polymer Materials Science and Engineering

Hydraulic Engineering

Control Science and Engineering

Structural Engineering

Chinese Government Scholarship (CGS) 
CGS usually covers tuition, stipend, on-campus accommodation and comprehensive insurance. Annual 
review is strictly required for all CGS holders. Applicants may choose either Type A or Type B channel 
to apply for CGS, but repeated application through both two channels is not allowed.

How to apply for CGS?

Scholarships Available for Doctoral Programs

Peiyang Future Scholar Scholarship
Peiyang Future Scholar Scholarship provides tuition fee subsidy, stipend and on-campus accommodation 
with duration of four years, scholarship holders need to pass annual review. Applicants should fill the 
application form and submit it to Tianjin University application system.

For more information related to Scholarships,  please visit: http://sie.tju.edu.cn/en/jxj/

Applicants shall apply through Chinese Embassy or Consulate in the home country. For 
contact information of Chinese embassies/consulates, please visit the website of Ministry 
of Foreign Affairs of the People’s Republic of China.
https://www.fmprc.gov.cn/mfa_eng/

When filling out the Chinese Government Scholarship Application Form, please list 
Tianjin University as your Preferences of Institute I. We would like to suggest applicants 
applying to Chinese Embassy or Consulate after getting Pre-admission Letter.

Applicants are required to submit the application through China Scholarship Council 
(CSC). Tianjin University Agency Number is 10056 for Type B.
https://www.campuschina.org/

After finishing the application, applicants need to download the Chinese Government 
Scholarship Application Form and submit the signed version to ISSS. 

1

2

Type A

Type B
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Fees

Scan the QR-Code for more information about studying at TJU

International Admissions Office
School of International Education, Tianjin University

Address: 92 Weijin Road, Nankai District, Tianjin 300072, PR.China
Tel: +86-22-2740 6691
Fax: +86-22-2740 6147

E-mail: graduate@tju.edu.cn
Website: http://sie.tju.edu.cn/en/

    http://www.tju.edu.cn/

Contact Information

Duration of fall intake Doctoral Programs is fixed at 3-4 years.

        Registration Fee: RMB 420 (Pay at registration stage)

        Tuition Fee

        Accidental Injury and Hospitalization Insurance: RMB 800/Year

        Accommodation: 

Note: All the above fees are non-refundable once paid.

     Program/Language of Instruction	                       Chinese/English
    Programs of School of Architecture	                       RMB 39000/Year                   
                    Other Programs	                       RMB 33200/Year                   

             Campus/Room Type	 Single Room                             Twin Room
                 Weijin Road	 RMB 60/Day                            RMB 50/Day
                Peiyang Park	 RMB 40/Day	  -



Admission to 2022 Chinese Language 
Program of Tianjin University
(International Students)



Applicants shall be in good 
physical and mental health and 
hold a high school diploma.

Qualification of Applicants

Distinctive Features

Course Setting

1 32
Applicants shall be non-
Chinese citizens with a 
valid passport. 

Chinese language Courses: Speaking, Listening, Reading and Comprehensive Chinese

Chinese Cultural Courses: Tai Chi, Martial Arts, Calligraphy, Chinese Painting, Papercutting, Chinese 

Cuisine, Chinese Song

Optional Courses: HSK Level 4-6 Tutorials, Business Chinese

Extra-curricular Activities: City Tour in Tianjin, Campus Cultural Activities 
*Courses and activities are subject to change if necessary.

Applicants shall be 
aged 18 or above.

Application Deadline and Program Duration  

Individualized and 
hierarchical teaching

Small class teaching and 
extracurricular tutorials

Diversified courses and 
learning with practice

Experienced teaching faculty and 
advanced teaching facilities

Founded in 1895, Tianjin University (TJU) is the oldest institution of higher education in the modern 
history of China. TJU began to enroll international students in 1954 and by far has cultivated more than 
30,000 international students from 150 different countries and regions. TJU is not only rated as Tianjin 
International Education Demonstration Base, but also accredited by Overseas Chinese Affairs Office of the 
State Council as Chinese Language and Culture Educational Base.

Chinese Language Program at TJU is open to international students who love Chinese Language and 
Chinese culture. International students could learn Chinese at School of International Education as full-
time general visiting students.

       Semester	                         Application Deadline	                          Program Duration
Spring Semester	 2021.10.15—2021.12.31	                         2022.02-2022.07
Fall Semester		  2022.3.15—2022.7.30	                         2022.02-2022.07



Evaluation and Admission
Applicants can check admission status via the TJU International Student Service System (tju.at0086.
cn/student). TJU will issue Admission notice and Visa documents to those admitted.

Application Procedure

Application Documents

Applicants should visit TJU International Student Service System  (tju.at0086.cn/student)  and 
complete online application.

Create 
an account

Fill in 
information

Upload 
required 

documents Submit 
online 

application

Photocopy of passport

Notarized highest diploma with translations in Chinese or English

Study Experience Resume (The start and end time of each education experience must be 
uninterrupted, and education level should start from senior high school.)

Valid Physical Examination Report

An official study proof for applicants who are students or an official employment proof for 
applicants who are currently employed

Certificate of Non-Criminal Records for one-academic-year applicants

*Applicants shall guarantee all the information and application documents submitted in this application are authentic and 
accurate, otherwise they will be disqualified from admission. 

Notarized academic transcripts with translations in Chinese or English



Find more information on Wechat

Address: 92 Weijin Road, Nankai District, Tianjin, China
Zip code: 300072

Tel: 0086-22-27406691
Fax: 0086-22-27406147
E-mail: iso@tju.edu.cn

Website: http://sie.tju.edu.cn/
       www.tju.edu.cn 

Costs
   Application Fee: 420 RMB (No need to pay at application stage)
   Tuition: 6900 RMB /semester; 13,800 RMB/academic year
   Medical Insurance: 400RMB / person /semester
   On-campus Accommodation
 Room type	                      Fee	                            Room Installation

Single Room             60RMB/day/room	          Telephone, TV, air conditioner,  
					              independent bathroom, iron cash case

Twin Room           50RMB/day/person/room	          Laundry room, public kitchen, 
					              independent bathroom

Note: 
1. Electricity and internet access fees are not included in the room cost and shall be at 	
students’ own expenses.
2. Students who choose to live off campus shall register at the local police station within 24 	
hours of arrival at TJU.
3. All the above fees are non-refundable once paid.

International Admissions Office
School of International Education

Tianjin University



 2022 年天津大学国际学生
（汉语进修生）招生简章



入学条件

天津大学始建于 1895 年，是中国第一所现代大学。自 1954 年招收培养留学生以来，累计培养了来

自世界 150 多个国家和地区的 30,000 余名留学生。天津大学不仅被评为天津市来华留学示范基地，也

获批成为国侨办“华文教育基地”。

天津大学汉语进修项目面向全球招收热爱汉语言的国际学生。留学生入学后作为普通进修生在天津

大学国际教育学院全日制学习汉语。

1 32非中国籍公民。 年龄 18 岁以上。高中毕业，身心健康。

申请时限和学习期限

汉语课 : 汉语口语、汉语听力、汉语阅读、综合汉语；

中国文化课 : 太极拳、武术、书法、中国画、剪纸、烹饪、中国歌、篆刻；

选修课 : HSK 4-6 级辅导，商务汉语；

课外活动 : 天津城市游览、校园文化活动。

* 课程与活动以实际安排为准。

因材施教、层次教学 小班授课、课外辅导 多元化课程、学用结合 名师教学、设施先进

    学期	                               申请期限 				     学习期限

春季学期	       	 2021.10.15—2021.12.31	                           2022.02-2022.07
秋季学期	                 2022.3.15—2022.7.30	                           2022.09-2023.01

项目特色

课程设置



年龄 18 岁以上。

审核与录取
申请人可通过天津大学在线申请系统（tju.at0086.cn/student）查询录取状态。天津大学将向被录取

的申请人发放纸质版《录取通知书》、《外国留学人员来华签证申请表》。

申请流程

    学期	                               申请期限 				     学习期限

春季学期	       	 2021.10.15—2021.12.31	                           2022.02-2022.07
秋季学期	                 2022.3.15—2022.7.30	                           2022.09-2023.01

申请材料

护照首页扫描件

最高学历证书（原件及附中文或英文翻译的公证件）

最高学历阶段成绩单（原件及附中文或英文翻译的公证件）

自高中起时间连续的学习经历简历

外国人体格检查表

在读证明（未毕业申请者提交）或工作证明（已工作申请者提交）

无犯罪记录证明（ 申请一学年及以上的申请者需提交）

登录天津大学国际学生管理

系统，

网址：tju.at0086.cn/student。

* 申请者应保证所提供的申请信息及申请材料的真实与准确，否则，将被取消入学资格。

注册账户

填写信息 提交申请

上传申请
材料



更多资讯，请关注“留学天大”微信公众号

邮编：300072

电话：86-22-27406691

传真：86-22-27406147

邮箱：iso@tju.edu.cn

网址：http://sie.tju.edu.cn/

www.tju.edu.cn

天津大学国际教育学院外国留学生招生办公室

费用
1. 报名费：420 元；（请于录取后缴纳）

2. 学费 : 6900 元 / 学期；13800 元 / 学年；

3. 医疗保险费：400 元 / 人 / 学期；

4. 住宿费

  房间类型           收费标准 			   房间设施 			           备注

单人间 	    60 元 / 人 / 天 / 间      电话、电视、空调、淋浴、卫生间、保险柜      电费、网费自理

双人间 	    50 元 / 人 / 天 / 间      洗衣房、每层公共厨房、独立卫浴 	 电费、网费自理

校外住宿：需 24 小时之内到公安局派出所备案。

备注：以上所有费用，一经缴纳，不予退还。



Admission to 2022 
Master Programs of 
Tianjin University



Mechanical Engineering     
Optical Engineering
Instruments Science and Technology
Management Science and Engineering	

 2021 CUAA.NET Chinese Universities Top 10

 U.S.NEWS 2022 World University Ranking in Asia 49

 QS 2022 World University Ranking  334

Established in 1895, Tianjin University (TJU) is the first modern university in China and has been an academic 
leader in research and teaching, living up to the university motto of Seeking Truth from Facts.
In 1959, TJU became one of the first National Key Universities and in later years was among the first group 
of universities to be included in the Project 211/985 and the Double First Class Initiative.

In the 2018 National Discipline Assessment organized by Ministry of Education (MOE), 14 TJU subjects 
ranked level A among 25 subjects participating in the evaluation. 

Up to now, TJU has 12 disciplinary areas currently entering the 1% Essential Science Indicator (ESI) Rankings.

About TJU

University Rankings

Academic Strengths

Chemical Engineering 
and Technology

A+ (Top 2%) A (Top 2%-5%)  

Chemistry
Materials Science		
Engineering

Geoscience
Physics
Agricultural Science
Biology and Biochemistry
Computer Science
Pharmacology & Toxicology
Environmental Science and Ecology	
Social Science
Clinical Medicine

1%

1‰



Applicants must be non-Chinese citizens. 

Applicants must hold Bachelor Degree and be under the age of 35. 

Language Proficiency Requirements. 

English MBA Program applicants are required to have at least one-year working/internship experience 
in the related field.

        Discipline Category/	 Chinese-instructed  	     English-instructed 
     Language of Instruction	        Programs	            Programs	

     Science and Engineering 	       HSK-4 195	      IELTS 6.0/TOEFL 80

     Liberal Arts and Business  	       HSK-5 180	      * English MBA Program：
             Management	    	      IELTS 6.5/TOEFL 85

Qualifications
1

3

4

2

How to Apply

Register an 
application 

account
Fill in 

application 
information

Upload 
required 

documents Submit 
application

Applicants should complete the Online Application Process on the International Student Service System (ISSS 
Website: tju.at0086.cn/student) according to the application schedule. 
Application Period: October 15, 2021 - June 15, 2022
Interviews will be arranged from April to July 2022 (The specific time will be notified). Admission results will 
be released in July 2022.
Time of Registration: Early September, 2022

 

* For detailed information of documents required, please refer to Online Application (tju.at0086.cn/student). Applicants shall 
guarantee all the information and application documents submitted in this application are authentic and accurate, otherwise they 
will be disqualified from admission.



Institute of Molecular 
Aggregation Science Chemistry  

School of Electrical and 
Information Engineering

School of Chemical 
Engineering

School of Environmental 
Science and Engineering

College of Intelligence 
and Computing

School of Science

School of Precision 
Instrument and 
Opto-electronics Engineering

School of Pharmaceutical 
Science and Technology

Control Science and Engineering
Information and Communication Engineering
Electrical Engineering

Chemical Engineering

Environmental Science
Environmental Engineering
Heat Supply, Gas Supply, Ventilation and Air-conditioner Engineering

Electronic Information

Chemistry

Optical Engineering
Instruments Science and Technology
Biomedical Engineering 
Opto-electronics and Photonics Technology

Pharmaceutical Science

Tianjin University (TJU) offers Master Degree Programs in 111 majors from 24 schools for international 
students, most majors are delivered in Chinese, among them 26 majors are instructed in English. 

2022 Master Programs

School Majors instructed in English

Institute of Molecular Plus

Medical College

College of Management 
and Economics

School of Architecture

School of Civil Engineering

School of Mechanical Engineering Mechanical Engineering

Chemistry

Biomedical Engineering
Intelligent Medical Engineering

Architecture
Landscape Architecture
Urban Planning

Civil Engineering
Hydraulic Engineering
Ocean and Naval Structure Engineering

Business Administration



Chinese Government Scholarship (CGS) 
CGS usually covers tuition, stipend, on-campus accommodation and comprehensive insurance. 
Annual review is strictly required for all CGS holders. Applicants may choose either Type A or Type B 
channel to apply for CGS, but repeated application through both two channels is not allowed.

How to apply for CGS?

Scholarships Available for Master Programs

Tianjin Government Scholarship (TGS)
Tianjin University Scholarship in School of Civil Engineering and
Technology (TJUSSCET) 
Only for Civil Engineering, Hydraulic Engineering, Ocean and Naval Structure Engineering Programs 
instructed in English.

International Chinese Language Teachers Scholarsip(ICLTS)
Only for Teaching Chinese to Speakers of Other Languages Program (MTCSOL).

*For more information related to Scholarships,  please visit: http://sie.tju.edu.cn/en/jxj/

Applicants shall apply through Chinese Embassy or Consulate in the home country. For 
contact information of Chinese embassies/consulates, please visit the website of Ministry 
of Foreign Affairs of the People’s Republic of China.
https://www.fmprc.gov.cn/mfa_eng/

When filling out the Chinese Government Scholarship Application Form, please list 
Tianjin University as your Preferences of Institute I. We would like to suggest applicants 
applying to Chinese Embassy or Consulate after getting Pre-admission Letter.

Applicants are required to submit the application through China Scholarship Council (CSC). 
Tianjin University Agency Number is 10056 for Type B.
https://www.campuschina.org/

After finishing the application, applicants need to download the Chinese Government 
Scholarship Application Form and submit the signed version to ISSS. 

Type A

Type B

1

3

4

2



1

3

4

2

Fees

Scan the QR-Code for more information about studying at TJU.

International Admissions Office
School of International Education

Tianjin University 
Address: 92 Weijin Road, Nankai District, Tianjin 300072, PR.China

Tel: +86-22-2740 6691
Fax: +86-22-2740 6147

E-mail: graduate@tju.edu.cn
Website: http://sie.tju.edu.cn/en/

            http://www.tju.edu.cn/

Contact Information

Duration of fall intake Master Programs is fixed at 2-3 years.

        Registration Fee: RMB 420 (Pay at registration stage)

        Tuition Fee

        Accidental Injury and Hospitalization Insurance: RMB 800/Year

        Accommodation

Note: All the above fees are non-refundable once paid.

      Program/Language of Instruction	      Chinese	   English
    Programs of School of Architecture	 RMB 31000/Year                   RMB 39000/Year
                      MBA Program	 RMB 24900/Year                   RMB 39000/Year
                    Other Programs	 RMB 24900/Year                   RMB 30000/Year

            Campus/Room Type	 Single Room                               Twin Room
                Weijin Road	 RMB 60/Day                              RMB 50/Day
                Peiyang Park	 RMB 40/Day	   -



 Admission to 2022 Foundation     		
 Program of Tianjin University
 (International Student)



Applicants shall be in good 
physical and mental health and 
hold a high school diploma. 

Qualifications

Course Setting

Distinctive Features

Comprehensive Chinese, Chinese Listening, Chinese Character, Oral Chinese, Technical Chinese, 
Mathematics, Physics, Chemistry.

1 32
Applicants shall be non-
Chinese citizens with a 
valid passport.

Applicants shall be 
under the age of 30. 

Application Deadline and Program Duration  

Fall semester:
 Chinese Language Strengthening

Spring semester: Chinse Language Learning 
and Science Disciplines Enhancement

Foundation program 
pilot university 
designated by CGS

Science and 
engineering 
oriented 
educational pattern

Small class 
teaching and 
extracurricular 
tutorials

Students 
recommended 
for admission 
after passing 
the exam

Advantage 
to obtain 
scholarships

Founded in 1895, Tianjin University (TJU) is the oldest institution of higher education in the modern 
history of China. TJU has been selected as one of the first universities of Project 211 and Project 985 and 
the Class A universities of Double First Class Initiative in China. With regard to global accreditation, TJU 
ranks among top 10 universities in 2021 Airuishen Alumni Network Chinese University Rank and 49 in 
2022 U.S. News World University Rank in Asia. 

TJU is one of the first pilot universities to provide foundation program for international undergraduates 
awarded with Chinese Government Scholarships under the Ministry of Education, China. Attaching 
great importance to developing foundation program students’ overall Chinese literacy and enhancing 
students’ STEM (Science, Technology, Engineering and Math) basis, TJU has formed a foundation program 
educational curriculum with emphasis on disciplines of science and engineering in China. 

Foundation 	 Duration	 Semester	 Application 	 Program 
Program			   Deadline	 Duration
Program A	 1 Semester	 Spring Semester	 2021.10.15-2022.01.10	 2022.02-2022.07
Program B	 1 Year	 Fall & Spring Semester	 2022.03.15-2022.07.30 	 2022.09-2023.07



Admission
Applicants can check admission status via International Student Service System (ISSS: https://
tju.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx) after submitting the online application. TJU will issue 
Admission Notice and visa documents to those admitted.

Application Procedure

Required Documents

Applicants need to visit TJU International Student Service System (ISSS: https://tju.at0086.cn/
StuApplication/Login.aspx). 

Register an 
application 

account Fill in 
application 
information

Upload 
required 

documents Submit 
application

Photocopy of passport.

Study Experience Resume.  (The start and end time of each education experience must be 
uninterrupted, and education level should start from senior high school.)

Academic Transcript.

Valid Foreigner Physical Examination Report. 

Certificate of Non-Criminal Records for applicants of Program B.

HSK 4 Certificate and above, or Chinese Learning Experience Certificate of one-year and more for 
Program A applicants.

Visa page and Transfer Certificate from present university for applicants who are now in China.

Highest Diploma. (Pre-graduation certificate for applicants who have not obtained the graduation 
certificate.)

*Applicants shall guarantee all the information and application documents submitted in this application are authentic and 
accurate, otherwise they will be disqualified from admission. 



Scan the QR-Code for more information about studying at TJU.

Address: 92 Weijin Road, Nankai District, Tianjin, China
Zip code: 300072     Website: http://sie.tju.edu.cn/

Contact Information
Ms.Chai

Tel: +86-22-27406691       Fax: +86-22-27406147       E-mail: iso@tju.edu.cn

Fees
Application and Tuition Fee (No need to pay at application stage)
Foundation Program	 Duration	 Semester		  Application Fee	 Tuition Fee
Program A	 1 Semester	 Spring Semester		  420 RMB	 16900 RMB
Program B	 1 Year	 Fall & Spring Semester	 420 RMB	 28900 RMB

Accommodation Fee (on-campus dorm)
Room Type	 Price 	 Room Facilities
Single Room	 60 RMB/Person/Day/Room	 Telephone, TV, Air Conditioner, Bathroom and Safe 
Twin Room	 50 RMB/Person/Day/Room	 Laundry, Public Kitchen, Bathroom

Medical Insurance: 400 RMB/semester/person.
Students shall be responsible for expenses such as traveling fee, learning materials fee.

Note: 
1.Electricity and internet access fees are not included in the room cost and shall be at students’ 
own expenses.
2.Students who choose to live off campus shall register at the local police station within 24 hours 
of arrival at TJU.
3.All the above fees are non-refundable.

International Admissions Office 
School of International Education, Tianjin University



2022年天津大学
国际学生（预科生）招生简章



申请人资格

预科特色

天津大学始建于 1895 年，是中国第一所现代大学。作为中国政府 “211”、“985”工程首批重点

建设大学和“世界一流大学建设”A类高校，天津大学在2021年艾瑞森中国大学校友会排名中位列前十名，

在 2022 年 U.S. News 世界大学亚洲地区排名中位列第 49 位。

天津大学是中国教育部2005年选定为中国政府奖学金本科来华留学生提供预科教育首批院校之一。

天津大学重视培养国际预科学生理工专业汉语文体听说读写能力，以基础汉语教育为依托、以科技汉语

为桥梁，以数、理、化教学为重点，形成了一套理工特色显著的预科教育体系。

1 32非中国籍公民。 年龄在 18-30 周岁之间。 高中毕业，身心健康。

申请时限和学习期限  

第一学期：汉语强化阶段

课程设置
综合汉语、汉语听力、汉字训练、汉语口语、科技汉语、数学、物理、化学

第二学期：汉语强化&数理化学习阶段

中国政府奖学
金预科教育试
点院校

理工特色
培养模式

小班授课
&课外辅导

通过考核
保送入学

优先获得
奖学金

预科项目	 学制	 学期	 申请时限	 学习期限

项目 A	 1 学期	 春季学期	 2021.10.15-2022.01.10	 2022.02-2022.07

项目 B	 1 年	 秋季学期 + 春季学期	 2022.03.15-2022.07.30 	 2022.09-2023.07



录取
登录天津大学国际学生管理系统（网址：tju.at0086.cn/student）查询录取信息。天津大学将向被录

取者寄送纸质版《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》。

申请流程

预科项目	 学制	 学期	 申请时限	 学习期限

项目 A	 1 学期	 春季学期	 2021.10.15-2022.01.10	 2022.02-2022.07

项目 B	 1 年	 秋季学期 + 春季学期	 2022.03.15-2022.07.30 	 2022.09-2023.07

申请材料

护照复印件

高中毕业证（原件及附中文或英文翻译的公证件），应届高中毕业生可提供预计毕业证明

高中学习成绩单（原件及附中文或英文翻译的公证件）

自高中起时间连续的学习经历简历

外国人体格检查表

无犯罪记录证明（申请项目 B 者需提供）

申请项目 A 者需提供 HSK4 级及以上成绩证书，或汉语学习一年以上的证明

已在华学习的申请者需提交护照签证页和目前所在学校开具的同意转学证明

登录天津大学国际学生管理系统

网址：tju.at0086.cn/student
注册账户

填写信息	 提交申请

上传申请
材料

申请者应保证所提供的申请信息及申请材料的真实与准确，否则，将被取消入学资格。



更多资讯，请关注“留学天大”微信公众号

联系人：柴老师	 	 	 电话：86-22-27406691

传真：86-22-27406147	            邮箱：iso@tju.edu.cn

学院网址：http://sie.tju.edu.cn/  	    学校网址：www.tju.edu.cn 

费用
学费及报名费（请于录取后缴纳）

预科项目		 学制	 学期			   报名费		  学费

项目 A		  1 学期	 春季学期			  420 元		  16900 元

项目 B		  1 年	 秋季学期 + 春季学期	 420 元		  28900 元

医疗保险费 : 400 元 / 人 / 学期；

住宿费

房间类型  收费标准                   房间设施                                                          备注

单人间	 60 元 / 人 / 天 / 间	 电话、电视、空调、淋浴、卫生间、保险柜	 电费、网费自理

双人间	 50 元 / 人 / 天 / 间	 洗衣房、每层公共厨房、独立卫浴	 电费、网费自理

校外住宿：需 24 小时之内到公安局派出所备案。

天津大学国际教育学院外国留学生招生办公室

备注：以上所有费用，一经缴纳，不予退还。


